
 

 

 

 

Månadens regelfråga februari 2025 

Får man lägesförbättra en boll från foregreen in på green? Det är en fråga som brukar dyka upp på 
vårsäsongen så banorna öppnar och vi tillåter lägesförbättring. 

Men hur är det då och var står detta i regelboken? 

Ja, det står faktiskt inte i regelboken utan under något som kallas Committee Procedures och mer 
specifikt i det underlag som vi tillämpar då det är lägesförbättring som vi anslår på klubben och som 
brukar se ut enligt nedan: 

”När någon del av en spelares boll vidrör en del av spelfältet som klippts till fairway höjd eller lägre, 

får spelaren ta lättnad en gång utan plikt genom att placera den ursprungliga bollen eller en annan boll 

i och spela den från detta lättnadsområde: 

 Referenspunkt: Den ursprungliga bollens läge. 

 Lättnadsområdets storlek mätt från referenspunkten: en klubblängd från 

referenspunkten men med dessa begränsningar: 

 Begränsningar av lättnadsområdets läge: 

o Får inte vara närmare hålet än referenspunkten och 

o måste vara på spelfältet. 

När en spelare fortsätter enligt denna lokala regel, måste spelaren välja en punkt att placera bollen på 

och använda procedurerna för att återplacera en boll enligt Reglerna 14.2b(2) och 14.2e. Men, enligt 

syftena med att tillämpa Regel 14.2e, har spelaren valt punkten på vilken bollen ska placeras först när 

bollen har satts ner och spelaren har släppt bollen med avsikt att den ska vara i spel. Om spelaren, efter 

att en boll placerats och är i spel enligt denna lokala regel, fortsätter enligt en annan regel som ger 

lättnad, får denna lokala regel användas igen. 

Plikt för att spela boll från fel plats i strid med lokal regel: allmän plikt enligt Regel 14.7a.  

Under ”Begränsning av lättnadsområdets läge” så står det ”måste vara på spelfältet” och där finns 

svaret, dvs man måste känna till vad som definierar ”spelfältet” och det framgår i regelboken under 

Definitioner: 

Spelfältet: Området på banan som omfattar hela banan utom de övriga fyra definierade områdena: 

(1) den tee som spelaren måste spela från när spelaren påbörjar spelet av hålet, (2) alla 

pliktområden, (3) alla bunkrar samt (4) greenen på det hål som spelaren spelar. 

Alltså; när du lägesförbättrar din boll så måste lättnadsområdet vara på spelfältet och spelfältet är 

inte green. Du får alltså inte lägesförbättra din boll från foregreen in på green. 

Är det något du undrar över kring golfreglerna så är du förstås välkommen att höra av dig till mig på 

e-post lars.waerland@gmail.com eller telefon 070-5708158. 

Lars Waerland, Regel- och hcp sektionen 
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